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Stimată Doamnă Ministru,

O parte dintre copiii și părinții copiilor născuți prematur trăiesc o adevărată dramă întrucât 
soarta nou-născuților înainte de termen din România, depinde de foarte multe ori, de dotările 
medicale. Astfel, în țara noastră, din 20.000 de copii născuți prematur, anual, jumătate pierd lupta 
cu viața. Situația ar fi cu totul alta dacă în maternități ar exista condițiile necesare îngrijirii lor. 
Dacă ar exista incubatoare suficiente, mulți dintre acești copii ar putea fi salvați. Ajungem astfel, la 
concluzia dură că, în România anului 2019, contează în ce oraș naști și contează foarte mult dacă ai 
noroc să naști într-o maternitate dotată corespunzător, pentru a putea trăi.

Această interpelare are la bază un mesaj pe care l-am primit de la un medic neonatolog 
care, încă, este în România. Mesajul lui, cu siguranță, este mesajul multor medici neonatologi din 
țara nostră și de aceea, doamnă ministru, doresc să va adresez următoarele întrebări:

1. Ce face statul român - concret- pentru copii săi (născuți înainte de termen)?
2. De ce nu investește Guvernul în maternități? Cum este posibil să ne jucăm cu 

sănătatea nou-nascuților?
3. De ce nu avem apolitică pe termen lung pentru sănătatea mamei și a copilului?
4. De ce banii pentru programe de sănătate pentru nou-născuți și prematuri scad 

progresiv de la un an la altul?
5. Ce s-a întâmplat cu programul planta și copilul” demarat în anul 2016 prin care ar fi 

fost dotate toate unitățile spitalicești din țară cu incubatoare? La acel moment, 
Ministerul Sănătății susținea că fondurile au fost alocate - mai exact, 33 de milioane 
de lei, echivalentul a peste 7,3 milioane de euro. Câte incubatoare aufost cumpărate
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din acei bani și la ce spitale au fost alocate?
Suntem la mijlocul anului 2019 și încă strângem bani din donații ca să putem 
cumpăra incubatoare în spitale.

6. În aprilie 2019 - într-un comunicat de presă disponibil online pe site-ul Ministerului 
Sănătății - este precizat faptul că „Ministerul Sănătății asigură finanțarea pentru 
achiziția a 1170 de incubatoare care vor dota toate unitățile sanitare care au în 
structură secții de îngrijire nou-născuți. Procedurile de achiziție sunt finalizate și în a 
doua jumatate a anului vor fi livrate incubatoarele”. Nu ar fi trebuit ca acest lucru să 
fi fost deja realizat prin programul „Mama și copilul”? Când vor fi finalizate exact 
procedurile de achiziție?

7. De ce un avem suficiente paturi de terapie intensivă neonatală?
8. De ce nu se fac controale temeinice și profilaxie pentru a se stârpi infecțiile 

nosocomiale din spitale?

Doresc să vă asigur de întreaga mea disponibilitate la dialog și colaborare.

Solicit răspuns scris.

Data Senator, Silvia Monica DINICĂ
03.06.2019
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